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Folketingets Sundheds- og Forebyggelsesudvalg har den 2. februar 2012 stil-
let følgende spørgsmål nr. 308 (Alm. del) til ministeren for sundhed og fore-
byggelse, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Bene-
dikte Kiær (KF).

Spørgsmål nr. 308:
’Ministeren bedes oplyse, hvornår hun forventer at redegørelsen fra Sund-
hedsstyrelsen vedrørende patientsagerne i forhold til akutbilerne i Region
Sjælland er færdig, jf. regionsrådsformand Steen Bach Nielsens udtalelser til
medierne den 2. februar 2012, at han har sendt patienthistorierne til Sund-
hedsstyrelsen. Vil ministeren sende redegørelsen og en vurdering af den kon-
krete sag til udvalget?”

Svar:
Jeg har til brug for besvarelsen af spørgsmålet indhentet bidrag fra Sundheds-
styrelsen:

”Sundhedsstyrelsen kan oplyse, at der ikke vil blive udarbejdet en redegørelse 
om de konkrete patientsager, da sagerne efter det oplyste er indrapporteret 
som utilsigtede hændelser fra sundhedspersonale i Region Sjælland. 

Sundhedspersoner skal ifølge sundhedsloven § 198, stk. 2, rapportere utilsig-
tede hændelser, de enten selv involveres i eller observerer hos andre. Rappor-
tering af utilsigtede hændelser er et ikke-sanktionerende system, og kan som 
følge heraf ikke underkastes tilsynsmæssige reaktioner fra Sundhedsstyrel-
sen, jf. sundhedsloven § 201.

Formålet med indrapportering af utilsigtede hændelser er at forbedre patient-
sikkerheden ved systematisk at skabe opmærksomhed om det, der kan und-
gås og forebygge gentagelser. Myndigheder, som modtager en rapportering, 
har pligt til at arbejde aktivt for en forbedring af patientsikkerheden. Opfølgning 
i forhold til det præhospitale område varetages af regionen.

Sundhedsstyrelsen har aftalt et afklarende møde med regionen, som vil blive 
afholdt i uge 8. Mødet vil omhandle den præhospitale ordnings funktion i Regi-
on Sjælland. Region Sjælland og Sundhedsstyrelsen er således i dialog om 
sagen, som der på det seneste har været skrevet om i pressen, og om hvor-
vidt der fremadrettet er behov for nærmere tiltag”. 

Derudover kan jeg henvise til min besvarelse af spørgsmål 309 fra SUU (alm. 
del), hvoraf det bl.a. fremgår, at Region Sjælland er i gang med at udarbejde 
en evaluering af regionens nye præhospitale struktur.
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Det fremgår ligeledes, at det indgår i regeringsgrundlaget, at regeringen vil af-
dække behovet for flere akut-/lægebiler i landets udkantsområder samt bedre 
elektroniske journaler, der kan forbedre modtagelsen ved sygehusenes akut-
afdelinger. 

Regeringens akutudvalg er blevet bedt om at tage denne afdækning med i sit 
arbejde med henblik på, at resultaterne kan ligge klar foråret 2012. 

Med venlig hilsen

Pia Olsen Dyhr     /      Lene Brøndum Jensen


